

Title (en)
FIXING DEVICE FOR A WALL-HUNG ITEM OF SANITARYWARE, FIXING ARRANGEMENT AND METHOD FOR DEMOUNTING A WALL-HUNG ITEM OF SANITARYWARE

Title (de)
BEFESTIGUNGSEINRICHTUNG FÜR EIN WANDHÄNGENDES SANITÄROBJEKT, BEFESTIGUNGSANORDNUNG UND VERFAHREN ZUR DEMONTAGE EINES WANDHÄNGENDEN SANITÄROBJEKTS

Title (fr)
DISPOSITIF DE FIXATION POUR UN OBJET SANITAIRE SUSPENDU AU MUR, ENSEMBLE DE FIXATION ET PROCÉDÉ DE DÉMONTAGE D'UN OBJET SANITAIRE SUSPENDU AU MUR

Publication
EP 3296473 A1 20180321 (DE)

Application
EP 17190272 A 20170911

Priority
DE 102016117714 A 20160920

Abstract (en)
[origin: CN107842086A] The invention relates to a fastening device (2) for a wall-hung sanitary object (1). The fastening device (2) has a holder (11) for mounting the fastening device (2) on a wall (15). On the holder (11), a support element (12) is movably arranged, in which an engagement element (13) is mounted, which is inserted into an opening (7) of the sanitary object (1) and is movable relative to the holder (11). In order to enable a quick and easy disassembly of the sanitary object (1), the support element (12) according to the invention transverse to an insertion direction (E) of the fastening device (2) in the opening (7) of the sanitary object (1) is movable relative to the holder (11).

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Befestigungseinrichtung (2) für ein wandhängendes Sanitäröbjekt (1). Die Befestigungseinrichtung (2) weist einen Halter (11) zur Montage der Befestigungseinrichtung (2) an einer Wand (15) auf. Am Halter (11) ist ein Tragelement (12) beweglich angeordnet, in dem ein Eingriffelement (13) gelagert ist, das zum Einführen in eine Öffnung (7) des Sanitäröbjekts (1) relativ zum Halter (11) bewegbar ist. Um eine schnelle und einfache Demontage des Sanitäröbjekts (1) zu ermöglichen, ist das Tragelement (12) erfindungsgemäß quer zu einer Einführrichtung (E) der Befestigungseinrichtung (2) in die Öffnung (7) des Sanitäröbjekts (1) relativ zum Halter (11) bewegbar.

IPC 8 full level
E03D 11/14 (2006.01); **E03C 1/322** (2006.01)

CPC (source: CN EP)
E03C 1/322 (2013.01 - CN EP); **E03D 11/14** (2013.01 - CN EP)

Citation (applicant)
DE 102011052558 A1 20130214 - FISCHER ITALIA S R L [IT]

Citation (search report)
• [XA] EP 2333169 A2 20110615 - DURAVIT AG [DE]
• [XA] EP 3006635 A1 20160413 - FISCHERWERKE GMBH & CO KG [DE]
• [XA] WO 2009071179 A1 20090611 - FISCHERWERKE GMBH & CO KG [DE], et al

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME

DOCDB simple family (publication)
EP 3296473 A1 20180321; **EP 3296473 B1 20191113**; CN 107842086 A 20180327; CN 107842086 B 20200218;
DE 102016117714 A1 20180322; ES 2757630 T3 20200429; PL 3296473 T3 20200518

DOCDB simple family (application)
EP 17190272 A 20170911; CN 201710850673 A 20170920; DE 102016117714 A 20160920; ES 17190272 T 20170911;
PL 17190272 T 20170911